

新冠疫苗預約注意事項

- 疫苗接種資格及安排以香港特別行政區政府最新公布的指引及建議為準，詳情請查閱 [克爾來福 \(科興\) 接種須知](#) 及 [接種額外劑數新冠疫苗的建議](#)。
- 政府公布的指引及建議會不時變更，請你在登記接種疫苗前，參閱政府最新公佈的指引及建議。
- 如你首次接種新冠疫苗，你將會在接種第一劑疫苗後，即時預約第二劑疫苗接種日期。
- 如你未滿十八歲，請先下載 [疫苗接種同意書](#)，並由家長或監護人填寫。於接種疫苗當日，帶同填妥的同意書，並由家長或監護人陪同前往大學保健處接種疫苗。
- 如你是慢性疾病患者，請參閱 [患有慢性疾病人士接種新冠疫苗簡介](#)，以了解更多資訊。
- 如你是 2019 冠狀病毒病康復人士，請參閱 [曾感染 2019 冠狀病毒病人士接種新冠疫苗須知](#) 以了解疫苗接種安排。
- 如你因自身疾病而對自己是否適合接種疫苗存有疑問，請在預約前先諮詢醫生意見。
- 如你對先前接種的新冠疫苗或對多於一種藥物曾有即時（一小時內）嚴重過敏反應，或你對先前接種新冠疫苗的過敏反應未能自行痊癒，或口服抗過敏藥物未能對你的過敏反應產生效用，請在預約前先諮詢醫生意見。
- 如你是懷孕婦女，可在衛生署轄下十九間母嬰健康院於接受常規產前檢查時接種疫苗，請參閱 [衛生署家庭健康服務](#) 以了解更多資訊。
- 是次疫苗接種服務不適用於以下類別人士：
 - 並非在香港接種第一劑及 / 或第二劑疫苗人士
 - 屬於免疫力弱或有特殊原因需要優先接種疫苗人士有關人士請透過 [香港特別行政區政府 2019 冠狀病毒病疫苗接種計劃 - 預約系統](#) 或前往政府社區疫苗接種中心安排疫苗接種。
- 如欲了解更多有關疫苗建議、功效、副作用等資訊，請瀏覽 [香港特別行政區政府 2019 冠狀病毒病疫苗接種計劃 - 有關疫苗](#)。
- 如你需要進行強制檢測或檢疫，請於檢測結果呈陰性和完成檢疫期後，才預約接種疫苗。
- 大學保健處會向預約人士提供接種前評估，以決定有關人士是否適合接種疫苗。

接種疫苗當日注意事項

- 於接種疫苗當日，請向大學保健處出示以下文件：
 - (i) 身份證明文件正本
 - 若兒童身分證明文件中沒有顯示照片，例如出生證明書，家長或監護人必須另外出示附有兒童照片的證明文件，例如學校手冊；
 - (ii) 中大通（學生證/職員證）；
 - (iii) 過往新冠疫苗接種/感染紀錄；
 - (iv) 醫生證明文件（如適用）
- 如你未滿十八歲，請先下載 [疫苗接種同意書](#)，並由家長或監護人填寫。於接種疫苗當日，帶同填妥的同意書，並由家長或監護人陪同前往大學保健處接種疫苗。
- 請穿著方便外露手臂的衣服，以便接種疫苗。
- 如你於接種疫苗當日感到身體不適，請致電大學保健處（電話: 3943 6439），並盡快求醫。

Important Information on COVID-19 Vaccine Booking

- Vaccination eligibility and arrangements are subject to the latest announcement of the HKSAR Government. For details, please visit [CoronaVac \(Sinovac\) Vaccination Fact Sheet and Recommendation for additional dose\(s\) of COVID-19 vaccination](#).
 - The Government guidelines and recommendations may subject to change. Before registering for the COVID-19 vaccine, please refer to the latest guidelines and recommendations issued by the Government.
 - If you are an individual who receives the COVID-19 vaccine for the first time, the appointment for a second dose will be scheduled immediately after the first vaccination.
 - If you are under 18 years old, please download the [Consent Form for COVID-19 Vaccination](#) for completion by your parent/guardian. On the day of vaccination, please bring the completed Consent Form and be accompanied by your parent/guardian to the University Health Centre for vaccination.
 - If you are an individual with chronic disease, please visit [Concise Guides for Individuals with Chronic Diseases](#) for more information.
 - If you are an individual who is fully recovered from COVID-19, please visit [Factsheet on COVID-19 Vaccination For Persons with Prior COVID-19 Infection](#) for vaccination arrangement.
 - If you are doubtful about the suitability for vaccination due to your medical illnesses, please consult a doctor before registering for the COVID-19 vaccine.
 - If you have a history of immediate (within 1 hour) severe allergic reaction to previous COVID-19 vaccination or to more than 1 class of drugs, or your allergic reaction to previous COVID-19 vaccination is not self-limiting, or oral anti-allergy drugs did not resolve your allergic reaction, please consult your doctor before registering for the COVID-19 vaccine.
 - If you are pregnant, you can receive COVID-19 vaccination during the routine antenatal checks at the 19 Maternal and Child Health Centres of the Department of Health. Please visit [Department of Health - Family Health Service](#) for more information.
 - This Vaccination Service is not applicable to the following conditions:
 - Individual who has received the first dose or/and second dose outside Hong Kong
 - Individual who is immunocompromised or requires to take the vaccine with priority for personal needs
- The relevant parties please make vaccination arrangements via [HKSAR Government COVID-19 Vaccination Programme – Booking System](#) or in the Government Community Vaccination Centre.
- For more information on vaccine recommendations, efficacy, and side effects, please visit [HKSAR Government COVID-19 Vaccination Programme - About the Vaccines](#)
 - If you are under compulsory testing/quarantine, please reserve vaccination after you have got the negative test results or completed the quarantine period.
 - University Health Centre will provide a pre-vaccination evaluation to assess the suitability of individuals for vaccination.

Notes for Attending Vaccination

- On the day of vaccination, you should bring the following documents:
 - (i) Original identity document
If the identity document does not bear the child's photo, such as the birth certificate, you should additionally present document bearing the child's photo, such as school handbook;
 - (ii) CU Link (CUHK Student Card/Staff Card);
 - (iii) Previous COVID-19 vaccination/infection record;
 - (iv) Medical certificate (if applicable)
- If you are under 18 years old, please download the [Consent Form for COVID-19 Vaccination](#) for completion by your parent/guardian. On the day of vaccination, please bring the completed Consent Form and be accompanied by your parent/guardian to the University Health Centre for vaccination.
- Please wear clothes that the upper arm can be exposed easily for vaccination.
- If you are feeling sick on the vaccination day, please contact University Health Service (Tel: 3943 6439) and seek medical attention promptly.